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Mötets öppnande samt antecknande av närvarande ledamöter 

Ordförande Ulf L öppnar mötet.  

 

Anmälan av ärenden/övriga frågor samt godkännande av dagordning 

Dagordningen godkändes, inga frågor eller övriga ärenden tillades. 

 

Genomgång av föregående mötesprotokoll (nr 50) 

Ulf går igenom föregående mötesprotokoll, ärendet avslutas. 

 

Rapporter 

1 Kassarapport (+/– enligt budget) 

Mikael S redovisade ekonomin, 51 895 kr finns på kontot. 

2 Fiskekortförsäljning 2019 via iFiske 

303 årskort sålda genom iFiske. 

3 Fiskutsättningar 2020 

Mattias H har pratat med Christer R; fortfarande svårt att hitta leverantör av öring. 

Mattias får i uppdrag att leta vidare. Utsättning av 400 kg regnbåge i Björshyttsjön 

och 200 kg i Myggtjärn samt 400 kg regnbåge till hösten i Myggtjärn och 400 kg 

öring i Ljustern i slutet av året. Ulf skickar in tillstånd. 

4 Vindskydd vid Björshyttsjön och ”uppsnyggning” kring ädelfiskesjöarna 

Lars-Erik L har kollat med Eva Norman Skånbergets jaktlag, de är intresserad av att 

bygga upp vindskyddet tillsammans med kommunen och Säters fvof. Lars-Erik tar 

kontakt. Ulf kollar med AME i Borlänge kommun om pris. 

5 Ny typ av kortfiskeförsäljning från iFiske 

Ulf förklarar nya koncept från iFiske. Inte aktuellt för föreningen att i nuläget gå 

vidare med. 

6 Vad händer med fiskekortförsäljningen när Turistbyrån slår igen? 

Fortfarande oklart, Mikael Ankarvall kan veta mer hur det blir framöver. 

7 Ny Fiskeinfotavla vid Långhagsforsen 

Tavlan är sönderkörd, Ulf åtgärdar. 

8 Ny vägtrumma över Gessån 

Ulf rapporterar att åtgärden är utförd. 

9 Gustafs Kassaförening 

Ulf har kompletterat efterfrågade uppgifter. Varje andel är värd ca 7 500 kr. 

 



§ 5 

 

 

 

 

§ 6 

 

 

 

 

§ 7 

 

 

 

 

§ 8 

 

 

§ 9 

 

 

§10 

 

 

§11 

 

 

 

§12 

 

 

 

 

§13 

 

 

§14 

 

Elprovfiske och övrig info om Dalkarlsån 

Ulf tar kontakt med länsstyrelsen om de kan inkludera Kônsten och Dalkarlsån i deras 

program för elprovfiske. Vore önskvärt med en kontinuerlig uppföljning. Nätprovfiske sker 

i Ljustern var 5:e år enligt Samordnad RecipientKontroll (SRK). 

 

Dammen vid Björshyttsjön 

Ulf har skickade i höstas mail till Borlänge Energi. De har lämnat in papper till mark- och 

miljödomstolen, inväntar besked i år. Anders Bruks har tagit fram en lösning på hur 

dammarna skulle kunna åtgärdas. 

 

Utrivning av damm vid Kônsten, ansökan om LOVA-bidrag 

Ulf har varit i kontakt med Mats Nilsson och Hans Johansson, kommunstyrelsens 

ordförande respektive vice ordförande, angående dammutrivningen. Ulf har skrivit en 

LOVA-ansökan som ska skickas in i mars. 

 

Jönshytteån och Peter Hed 

Inget nytt har skett i ärendet. 

 

Fisketillsynskurs 

Försöker få till en kurs i vår, Mattias har kommunikation med Birgitta på vuxenskolan. 

 

Kallelse till möten via Messenger 

Leo får i uppdrag att kolla upp möjligheten till en sms-grupp. 

  

Fiskestämman 2020 

Fiskestämman bokas preliminärt den 22/4 på Coriandergården. Under rådande 

omständigheter (Corona) kommer föreningen inte att bjuda in någon föreläsare denna 

gång. 

 

Ny/reviderad Fiske- och verksamhetsplan 2020 

Punkt 2 stryks ut Fiske- och verksamhetsplanen då den är kopplad till den Nationella 

Prövningsplanen. Ett moratorium skyddar dessa vattenverksamheter till dess prövningen 

blir bli aktuell, i vårt avrinningsområde först 2033. 

 

Övriga frågor 

Inga övriga frågor. 

 

Mötet avslutas 

Ulf tackar för visat intresse och avslutar mötet. 
 

Justeras 

 

Leo Thorsell  Ulf Ljusteräng 
Sekreterare  Ordförande 
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Händelser och aktiviteter   

Hej allihopa! 
1. Som en del kanske redan har uppmärksammat har vi fått ett bidrag från kommunen på 10 000 kr 

som en delfinansiering av en ny slogbod. Den beräknas kosta 40 000 kr, resterande pengar ska vi, 

Skånans jaktförening och den nya skogsförvaltaren (Gysinge Skog tror ja det är) dela på – är det 

tänkt. Några beslut om finansiering saknas för vår del liksom för Skånan och Gysinge. Därför blev 

jag förvånad när Emilie Andersson på fritidsenheten meddelade mig att föreningen erhållit pengar. 

Jag hade skrivit till henne i meningen att hon skulle framföra våra önskemål till nämnden. Nu fick 

vi istället pengar direkt. Fel att klaga då kommunen inte alltid varit först på bollen … 

 

Jag har dock haft kontakt med Johan Mårs som är (tror jag) ordförande för jaktlaget. Han är med 

på projektet och ska ta upp frågan på deras årsmöte denna månad. Han har också fått ansvaret att 

kontakta Gysinge Skog. 

 

2. Idag har jag bokat lokal (Coriandergården) och tid (onsdag den 27 maj kl 18:00) för Fiskestämma. 

Stämman kommer vara ”Corona-säkrad”, glest utplacerade sittplatser med fika (som vi får ordna 

själv) som serveras vid bords. Då ingen föreläsare är inbjuden är risken för trängsel obefintlig, 

kanske blir vi 10 – 12 personer. 

 

3. Inför stämman behöver vi diskutera några frågor som stämman ska besluta om. Johan Landin och 

jag har önskemål om att höja fiskekortspriserna och Johan har även föreslagit ett minimimått för 

öring (50 cm) i Ljustern. 2017 höjde vi priserna sist, se tabell. 

 

 

Fiskekortförsäljning 
Typ och fördelning av fiskekort sålda på iFiske (endast) under 2019. Det är uppenbart att 

dagkort, årskort och dagkort är vår treenighet, de står för drygt 90 % v försäljningen – på 

iFiske. 



 
Om styrelsen anser att en höjning är motiverad, vad är då en skälig kostnad? Jag har skrivit in mitt 

förslag i tabellen. Har ni avvikande förslag – skriv in vad ni anser är rimligt. 

 

 

Ulfs förslag  

250 kr  

400 kr  

125 kr  

125 kr  

75 kr  

Specialkort för institutioner 

200 kr  

150 kr  

100 kr  

150 kr  

  

 

Kommentera också Johans förslag om minimimått (50 cm) på öring i Ljustern. Förslaget skulle ge 

nyutsatta öringar en chans att växa till. Finns det andra frågor som bör lyftas på stämman? 

 

4. En fråga som ska lyftas på stämman är ansökan om LOVA-bidrag jag sökte för att riva ut dammen 

vid Kônsten. Kommunen står för fiolerna medan vi ombesörjer det praktiska. Min kontakt på 

kommunen är Mats Nilsson, kommunstyrelsens ordförande. Min ambition var att ansökan kunde 

genomföras med stöd av en juridisk ”genväg”. Det är möjligt att utifrån vattenlagen (11 kap 12 §) 

göra en åtgärd om inga enskilda eller allmänna intressen lider skada. Med kommunen och staten 

(naturreservat) som stor markägare samt (skriftlig) försäkran från intilliggande markägare var den 

strategin rimlig. 

 

Länsstyrelsen ordnade en träff på plats för att stämma av ansökan. Medverkande var förutom mig, 

Micke Melin (fiskeenheten), Andreas Gällerspång (förvaltare av Säterdalens naturreservat) och 

Olle Lind (antikvarie) från länsstyrelsen, Anna Nyberg (kommunekolog), Per Wallnor (fastigheter) 

Karin Hästö (kultur) från kommunen. Min strategi om samförstånd stötte dock på patrull från 

länsstyrelsens antikvarie. Jag hade tidigt informerat Kulturmiljö om projektet och skickat kartor 

och beskrivning. Kônsten, stenarna längs ån och rännan för vattenintag skulle förbli helt orörda. 

Däremot skulle vattenintaget sakna vattenkontakt då dammnivån sänks, en praktisk fråga som jag 

påpekat måste lösas. Men … Kulturmiljö såg saken annorlunda. De menade att besökarna riskerar 

att förlora helhetsbilden, förståelsen över hur vattnets kraft har nyttjats för kraftöverföring. Det 

är inte ordagrant citerat men det var min uppfattning av hur de såg på saken. 

 



Det var en sansad diskussion men det blev uppenbart för mig att Kulturmiljö inte är påläst vad 

gäller vattendirektivet. Att bevara dammen är (i princip) uteslutet – om man inte vill bryta mot 

lagen. Dammen vid Kônsten har en miljökvalitetsnorm (MKN) som säger att senast 2027 ska 

vattnet ha fria vandringsvägar (vilket jag förklarade på plats). I vågskålen ligger alltså uppfyllande 

av MKN, ett naturligt flöde i naturreservatet som dessutom har EU:s starkaste skydd (Natura2000-

område), undsätta flera hotade spillror av vandrande fisk- och djurarter samt att dammen inte 

fyller någon funktion för elproduktion. Detta ska ställas mot betraktarens känsla av helhet … Det 

är inte första gången jag stöter på folk som tror att inhemska lagar har företräde framför EU-lagar. 

Att också vår grundlag spelar andrafiolen måste i sammanhanget upplevas närmast chockartat. 

 

Nu landade samrådet i att vi och kommunen ansöker om nya LOVA-bidrag för en förstudie. Som 

tur är verkar det som om LOVA kommer att utlysa flera ansökningar detta år. Vi bör med andra 

ord få till något konstruktivt vid Kônsten detta år. 

 

5. Annonsen nedan kommer in i Säterbladet den 12 maj. Dagen eller dagarna innan har regnbåge, 

200 kg i var sjö, satts ut. Detta är det närmaste vi i år kommer en ”Fiskepremiär”. 
 

 

Med tanke på rådande omständigheter kommer vi i år inte att anordna 

någon ”Fiskepremiär” 

Men … vi har nu fyllt på med regnbåge i Björshyttsjön och Myggtjärn i 

Nisshyttan (föreningen har fortsatt svårt att få tag på öring). 

Fiskekort köper du enklast via vår hemsida: www.fiskaisater.se eller 

direkt från iFiske: www.ifiske.se/fiskekort-sater.htm        Välkomna! 

En ”Corona-säker” Fiskestämma planeras i slutet av maj, mer info senare. 
 

6. En upplyftande nyhet efter detta … vi har fått drygt 13 000 kr från Gustafs Kassaförening efter att 

deras likvidation nu har avslutats. Pengarna sätts in på vårt konto. 

 

7. Avslutningsvis, Mats Nilsson frågade mig om vi inom fvof kunde handleda sommarjobbare under 

två veckor. Det var, som jag förstod det, inte enbart ungdomar utan även (något) äldre personer. 

Jag nämnde till Mats om vårat projekt ”Kalkgruveån” som kunde vara ett lämpligt objekt. Mats 

tyckte det lät bra och vi ska diskutera vidare. Juridiskt och ekonomiskt blir den eller de som vill 

vara handledare anställda av kommunen, som också betalar lön. Det blir i den meningen en privat 

uppgörelse under fvof flagg. Är det någon som är intresserad att jobba några dagar, en vecka eller 

hela tiden, två veckor? Meddela mig i så fall. 

 

Mvh/ Ulf Ljusteräng 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

http://www.fiskaisater.se/
https://www.ifiske.se/fiskekort-sater.htm
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Händelser och aktiviteter   

En rapport från fiskefronten 
► Fiskekortsförsäljning 

► Utbildning: fisketillsynspersoner 

► Kräftfiske 

Fiskekortförsäljning 
Vi säljer många fiskekort nu. En sannolik konsekvens av rådande corona. Statistiken nedan visar med all 

önskad tydlighet att 2020 blir ett rekordår. Sedan Fiskestämman har vi genomfört en prishöjning på alla 

fiskekort, förutom ädelfiskekortet. Ett beslut som, för oss oväntat, inneburit ett större ekonomisk utrymme 

än vi kunde förvänta. 

Den observante noterar på sista raden av 2020-års försäljning att fiskevattenägarkort också finns för 

trolling. Det var inget vi beslutade på stämman, men som jag ”kom på” när priserna skulle justeras på iFiske. 

Varför ska fiskevattenägarna inte kunna köpa ett trollingkort? Som väntat är försäljningen inte någon 

kioskvältare varför jag egenväldigt bestämde att inkludera trollingkort till nämnda grupp. 

En annan intressant – och för föreningen positiv utveckling – är den (markant) ökade digitala 

kortförsäljningen på iFiske. T o m söndag den 16 augusti ser försäljning ut som följer. 

• Under detta år har vi hittills sålt 611 st fiskekort (alla korttyper), till ett värde av 80 195 kr. 

• Motsvarande siffror för helåret 2019 är 303 st fiskekort, till ett värde av 38 190 kr. 

 

2020 (t o m 2020-08-20) 

 
 



 

2019  

 

Utbildning: fisketillsynspersoner 
Jag har varit i kontakt med Mika Pietilä från Borlänge angående en grundkurs till fisketillsynsperson. Han 

har lovat hålla en kurs för oss till hösten. Kurserna genomförs via Studiefrämjandet och pågår två heldagar, 

09:00 till 16:00. Mika genomför kurserna under en helg (lördag och söndag). Kan vi ordna en corona-säker 

lokal här i Säter kommer Mika hålla kursen här. Han vill helst inte ha mer än 10 – 12 deltagare/kurs. 

Jag funderar om Mattias kanske kan höra med skolan om de är villiga att upplåta en lokal. Är det andra som 

har förslag på lokal kan de höra av sig till mig. Kursen kostar cirka 800 kr/deltagare (lunch ingår), en kostnad 

som föreningen står för. 

Mika är flexibel och kan ställa upp under i princip alla (rimliga) helger fram till jul. Det är viktigt att boka en 

helg redan nu, då Mika har flaggat för att flera kurser kommer att hållas under detta halvår (efter nyår kan 

inte gamla förordnanden förlängas om inte tillsynspersonen kan visa intyg från den nya utbildningen). Jag 

föreslår att vi bokar en helg under oktober, men jag vill att de som är intresserad att delta skriver ner den 

helg eller helger som passar bäst – alternativt skriver den eller de helger som absolut inte funkar. 

Jag vill först stämma av hur många i föreningen som är intresserade av grundkursen, sen tänker jag 

kontakta andra fvof i kommunen och (ev.) ”fylla ut” resterade platser. Efter kursen behöver styrelsen 

diskutera hur vi ska kompensera dem som utför tillsynen. Min tanke är att utförda tillsynsuppdrag ska 

generera en ekonomisk ersättning (förutom bilersättning). Men den diskussionen får vänta till nästa 

styrelsemöte. 

1. Kolla upp lämplig lokal (Mattias, men också andra med kontakter) 

2. ANMÄL DIG TILL MIG! (e-post) Jag behöver få veta senast 31 augusti. 

3. Uppge en/flera lämpliga – eller olämpliga – helger (behöver inte vara i oktober). 

Mattias har nämnt att Julle är intresserad av en fisketillsynskurs. Jag tycker det vore bra om han får 

behörighet som fisketillsynsperson. Mattias, kan du kontakta Julle? 

Om någon undrar varför jag skriver fisketillsynsPERSON och inte fisketillsynsMAN är det för att inpränta 

den nya benämningen i kursen. ”Man” är numera utrangerat ur tillsynstermologin. 

Kräftfiske 
Denna helg kommer Johan att provfiska efter kräftor längs Skönviksstrand (nya bostadsområdet vid golfbanan). 

Martin Ljusteräng med kompis har också för avsikt att provfiska kräftor på andra ställen i Ljustern. Jag tycker det 

är bra att vi genomför provfisken, i dessa fall är syftet att ta reda på om det finns kräftor – över huvud taget. 

Något ”vetenskapligt” kräftfiske är det alltså inte frågan om. 



Ett villkor när föreningen provfiskar är att burarna ska märkas med en plastbricka som talar om att det är Säters 

fvof som provfiskar. För den som är hugad att prova kräftfiske finns dessa brickor att tillgå hemma hos mig 

(ring/mejla eller kom förbi). 

 

Vid tangenterna/Ulf Ljusteräng 
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Händelser och aktiviteter   

Anmälan till fisketillsynspersonskurs 
Hej! 

Det är en överdrift att påstå att det har varit en rusning till den planerade fisketillsynspersonskursen. Läget 

är lite prekärt på den fronten för vår del. Det är med andra ord mycket angeläget att några villiga vill ställa 

upp. Mika Pietilä, vår tilltänkta utbildare från Borlänge, är flexibel vad gäller plats och tid. Kan vi ordna med 

en (Coronasäker) lokal i Säter genomförs kursen här. Kurserna kommer att genomföras via 

Studiefrämjandet och pågår två heldagar, lördag och söndag 09:00 till 16:00. Mika föredrar max 10 – 12 

deltagare. 

Kurs, lunch, fika och resor står föreningen för. När det kommer till tillsynen är jag inne på att ersättning ska 

utgå för nedlagd tillsynstid, förutom resor. 

De som eventuellt har gamla fisketillsynsförordnanden måste ha intyg från genomgången utbildning av det 

slag Mika tillhandahåller  för att förordnandet ska gälla efter nyår. 

Anmäl er till mig! Uppge vilken helg som passar bäst (eller minst dåligt). Skriv även upp 

personer som ni tror kan vara intresserade av kursen (även om de inte hunnit bli tilltalade). 

Jag behöver veta era svar senast fredag 16 oktober. 

… och så lite om 

Fiskekortförsäljning 
Vi säljer m å n g a fiskekort nu! Statistiken från iFiske (endast), dvs digitala fiskekort, t o m 2020-10-04 visar 

758 (!) sålda fiskekort. En remarkabel förbättring med tanke på att under hela fjolåret sålde vi 303 kort. I 

pengar räknat betyder det 98 745 kr, och då talar vi ”bara” om kort sålda på iFiske. Även om ädelfiskekort 

dominerar är det roligt att antalet årskort stadigt ökar. Obs att statistiken omfattar alla försäljningskanaler 

liksom summan av försålda kort. 

 

 
Vid tangenterna/Ulf Ljusteräng 
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Händelser och aktiviteter   

Nyhetsbrev 
Under dessa pandemitider kommer jag med oregelbundna intervaller skicka ut Nyhetsbrev som ett sätt att 

informera om vad som sker och vad som komma skall inom fvof. Har ni synpunkter på vad som skrivs eller 

vill förmedla uppgifter som rör fvof är ni välkomna att skicka dessa till mig. Jag vidareförmedlar dessa i 

nästa Nyhetsbrev. Om beslut behöver fattas får Nyhetsbrevet – via mejlsvar från enskilda ledamöter – 

ersätta fysiska möten. /Ulf 

Ny slogbod vid Björshyttsjön 
Jag beställde en slogbod av Hagströms Snickeri AB (nytt företag, håller till bakom Midroc) för drygt en 

månad sedan och den är nu klar. Har varit i kontakt med kommunen om möjligheten att få den levererad 

till sjön och att de i samband med detta också omhändertar resterna från den nedbrunna slogboden och 

annat skräp på platsen. Av någon outgrundlig anledning uppstår ofta komplikationer med kommunen när 

de får en begäran som hamnar utanför ”boxen”. Jag tröttnade och frågade istället Hagströms som ska 

återkomma med anbud för tjänsten (som vi sannolikt kan få ersättning för från kommunen, bra där!) 

Johan Mårs, Skånabergets Jaktklubb (och kassör i Jordägarföreningen) har ordnad ett avtal med Gysinge 

Skog, ägare till marken där slogboden ska stå. Slogboden är relativt stor, cirka 4,6 x 2,3 meter, med 

sittplatser längs alla väggar. Priset blev 23 000 kr (inkl moms), efter vissa kompletteringar (förstärkningar 

och spåntat tak med tjärpapp). Enligt min bedömning ett mycket bra pris. Säters fvof kommer av praktiska 

skäl betala hela räkningen (40 000 kr, ”prutat” 1 000 kr). Därefter skickar jag en faktura till Johan Mårs på 

20 000 kr, han betalar både för jaktklubben och Jordägarföreningen. Kommunbidraget på 10 000 kr har 

redan kommit in på vårat konto. 

Efterlängtade (?) dass 
Då vår budget för slogbod omfattade 40 000 kr (10 000 kr vardera från kommunen, Säters fvof, 

Skånabergets Jaktklubb och Jordägarföreningen) fanns medel att också inhandla två dass (a´ 9 000 kr inkl 

moms). De är ännu inte levererade, en transport som Hagström kommer att göra. Jag har bett dem att 

”plombera” dassen för tillfället då tunna för fekalier och urin inte är installerade. Dassen levereras alltså 

med en lösning som separerar fekalier och urin. Fördelen med denna lösning är ett minimum av lukt. 

Ett dass ska stå i anslutning till slogboden vid Björshyttsjön, det andra vid Myggtjärn. Exakt var den senare 

ska placeras är inte klart då jag först måste kontakta markägaren. Men jag tror att en plats 30 – 40 meter 

från slogboden, i riktning mot Nisshyttan, kan vara en lämplig plats. I så fall behöver ett lass makadam 

tillföras för att stabilisera marken och höja marknivån. 

Förutom dass ska också ett kärl (140 liter) för restavfall placeras vid respektive slogbod (Björshyttsjön och 

Myggtjärnen). 

 

 

 

 

 

 



 

Tömning av dass och hämtning av restavfall 
För att upprätthålla hygien och minimera nedskräpning kommer dass respektive kärl för  restavfall att 

tömmas kontinuerligt. Det betyder att placeringen av dass och kärl måste vara nåbar för de fordon som 

tömmer latrintunna/urinkärl respektive kärl. Jag kommer att meddela Maserfrakt (slamtömning) och 

kommunen (restavfall) att Säters fvof ska abonnera på dessa tjänster. I båda fallen bör ett 

sommarabonnemang vara tillräckligt (1 april till 30 september, tror jag är perioden som gäller). Kostnaden 

för dessa abonnemang är beskedliga. Som nämnts tidigare kommer dassen vara stängda fram till 

”fiskepremiären” eller tidigast till 1 april. Kärlen för restavfall kan sättas ut tidigare, då risken för att kärlen 

skulle vara överfyllda före den 1 april inte är sannolik. 

Fiskekortförsäljning 

 
 

Den digitala försäljningen av fiskekort är fortsatt bra. T o m dags datum har 1 089 kort sålts sedan nyår, en 

siffra som ska jämföras med fjolåret 303 kort. I pengar betyder det att 100 000 kr vallen med råge har 

passerats på iFiske. Kom ihåg är att här redovisad statistik endast avser digitala kort sålda via iFiske. 

 

 

 

 

 

 

 



 

Anmälda: Fisketillsynskurs 
 Namn Telefon E-post 

1. Ulf Ljusteräng 070-542 67 75 ulfljusterang@gmail.com 

2. Johan Landin 076-135 69 27 johanlandin81@gmail.com 

3. Mattias Hörnvall 070-172 88 31 cornerwall@hotmail.com 

4. Christer Ringholm 070-574 71 86 ringholm@home.se 

5. Anders Bergman 070-369 72 60 anders@qsrconsulting.se 

6. Bengt ”Julle” Johansson 070-555 23 36 jullebengt@hotmail.com 

7. Andreas Sidegren 073-047 48 81 sidegren10@gmail.com 

8. Stefan Jansson 076-838 32 64  

9.    

10.    

 Kursledare: Mika Pietilä 070-686 82 52 mika.pietila@borlange.se 

 Studiefrämjandet: Henrik Lind 070-220 86.50  

Anders B., boende i herrgården i Nisshyttan, med andra ord en tillsynsperson ”alltid” på plats. 

Jag har pratat med Mika Pietilä, vår tilltänkta kursledare, om detaljer kring kursen. Han anlitar 

Studiefrämjandet i Falun, som organiserar det praktiska kring kursen. Kursplats blir Falun, kursstart troligen 

januari eller februari 2021. Mika har inget emot att dela upp kursen på två helger, om det skulle vara att 

föredra. 

Brev från mark- och miljödomstolen (MMD) 
Förra veckan fick jag brev, Kungörelse, från MMD angående Borlänge Energi (BE) anmälan om 

utrivning/restaurering av Björshyttdammen, Hyttdammen och Embjörsdammen. I brevet stod bland annat 

Vid Nacka tingsrätt, mark- och miljödomstolen, har AB Borlänge Energi ansökt om lagligförklaring av och 

tillstånd till att i Nisshyttan, Säters kommun bibehålla och bygga om Hyttdammen samt riva ut 

Embjörsdammen och Björshyttdammen och ersätta dessa dammar med tröskel/naturliknade utlopp i 

Nisshyttan, Säters kommun. En miljökonsekvensbeskrivning, MKB, har getts in. Synpunkter skickas till 

Nacka tingsrätt, mark- och miljödomstolen, Box 69, 131 07 Nacka eller via e-post 

mmd.nacka.avdelning4@dom.se. senast den 23 november 2020. Ange fullständiga kontaktuppgifter och 

gärna även e-postadress i yttrandet. Ange också domstolens målnummer M 566-20. 

Fastigheter som uppges berörda Säter Nisshyttan 1:2, 1:11, 1:10, 1:16, 1:17, 1:18, 1:19, 1:20, 1:21, 1:22, 

1:25, 1:27, 1:32, 1:33, 2:2, Säter Pungmakarbo 3:4, 7:6, 16:2, 17:2, 17:3, 18:2, 19:1, Säter Gussormsbo 2:3, 

2:5 och 2:6. Handlingarna i målet finns tillgängliga på domstolen och hos aktförvararen Yvonne 

Walfridsson, Borlänge kommun, Röda vägen 50, tel. 0243-740 00. 

Kallelser och andra meddelanden införs i Dalarnas Tidningar och Dala Demokraten. 

Jag har varit i kontakt med aktförvaltaren som har skickat underlaget till mig. Älvräddarna har också 

uppmärksammat Kungörelsen, ett bra stöd att bolla juridiska funderingar med. Det som troligen kommer 

att bli en ”fråga” är Hyttdammen (den vid Herrgården). Enligt de senaste kraven i VISS 

(VattenInformationsSystem Sverige, 

https://viss.lansstyrelsen.se/Waters.aspx?waterMSCD=WA40636613#pagemodule47) ska 

konnektiviteten (fria vandringsmöjligheter) säkerställas också vid denna damm. Troligen betyder detta att 

sjötrösklar måste byggas vid dämmet ovanför bron. En konstruktion som i så fall betyder att dammens 

https://viss.lansstyrelsen.se/Waters.aspx?waterMSCD=WA40636613#pagemodule47


vänstra del (sett framifrån Herrgården) kommer att ersättas med ett strömmande vattenflöde istället för 

nuvarande spegeldamm. 

 

Med tanke på de reaktioner som en minskad spegeldamm generellt åstadkommer är protester inte 

uteslutna. Borlänge Energi har föreslagit att dammluckan ska bibehållas men konstrueras på ett sätt som 

är gynnsamt för nedströms liggande vattendrag. Denna lösning betyder emellertid att vandringshindret, 

som är absolut, kommer att bestå. Det är tveksamt om domstolen ”köper” denna lösning. Vattendraget är 

en så kallad vattenförekomst och har därmed en miljökvalitetsnorm (MKN) kopplad till åtgärden. Att frångå 

MKN är juridiskt svårt, att argumentera för den saken ligger på verksamhetsutövaren, dvs BE. 

Jag bifogar miljökonsekvensbeskrivningar (MKB) för de tre dammarna som kommer att åtgärdas: 

Björshyttdammen, Hyttdammen (Herrgården) och Halldammen (Embjörssjön). Jag kommer jag skriva ner 

mina synpunkter på föreslagna åtgärder, vilka jag kommer att kommunicera med er innan de skickas in till 

MMD. 

Ett fysiskt möte innan jul 
Jag och Johan Landin kommer att kalla till ett fysiskt möte innan jul. Vi planerar att boka ett bord på 

Dalarasten och diskutera planer för nästkommande år. Föreningen bjuder på mat och måltidsdryck. Mer 

om detta i nästa Nyhetsbrev. 

 

Vid tangenterna/Ulf Ljusteräng 
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